Decanber 14, 1920,

STATS COMPENSATION Ias'ﬁ.
Vile
WRIGHT CLATY NUEBER 17659

3tate Compoensation Insurance Jund,

State Duilding, 4
Civio Center, : :
San Francisco, Calif, ¢

Gentlemen:

As por instruections by Industrial Accident
Commission, I am mailing you a copy of petition, making
for a rchonm in the above atyled cause. This is a
gopy of nant's yetition exeert the doed from

4& Jane %pight nud husband to Thomas We Wright,
mentionsd as Axnibit "a”, 11 have mailed tuis deed to
the Industrial Aceident comiuian and failed to retaén
& ocopy of smne.

Yours very truly,

JuR/uC

Cory;
Industriel Aceident Commiesion
of Califoruniae.

By A

s

i



JOHN A. MCGILVRAY

CHAIRMAN LOS ANGELES OFFICE

JOHN W. CARRIGAN 911 PACIFIC FINANCE BUILDING

TR cwsens INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION

W. P. RATLIFF, SECRETARY OF THE F. W. FELLOWS

R e ASSISTANT SECRETARY
g S STATE OF CALIFORNIA

STATE BUILDING, CIVIC CENTER

SAN FRANCISCO
December 9, 1925

STATE COMPENSATION INSURANCE FUND vs.WRIGHT
Claim No. 17569

J. M. Hollinan, Esquire,
608 Lincoln Life Building,
Birmingham, Alabama.
Dear Sir:

This will acknowledge receipt of Petition for
Rehearing, on behalf of Martha Jane Wright, which has been
filed in the records in this office. Please be advised
that copy of this petition should be served on the State
Compensation Insursnce Fund, State Building, Civic Center,
San Francisco, and if this has not been done kindly do so
at once - notifying this Commission.

Yours very truly,

Manager, Compensation Dept.

NOTE: ANSWERS TO COMMUNI 1
CATIONS FROM THIS COMMISSION SHOULD BE ADDRESSED '‘INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION""

89995 7-25 20M
ATTENTION OF THE DEPARTMENT FROM WHICH RECEIVED, OR ATTENTION OF THE OFFICER OR INDIVIDUAL WHO SIGNED



BEFORE THE UNDUSTRIAL ACCIDENT COMIMMISSION OF THE STATZOF CALIFORNIA.
CLAIM NULBER 17569

STATE COMPENSATION INSURANCE :
FUND AND CO-OPERATIVE FUMIGATION :
AND SUPPLY COMPANY, & COPORATION :
Arplicant : ~ PETITION FOR REHEARING
vS. :

MARTHA JANE WRIGHT,

Defendant.

In the matter of the &dove named claim and the finding of
facts and the award renderee by the Industrial Accident Commission
of the State of California, November 13th, 1925. of which acorpy I f
said findings and award were received by laxrtha Jane Wright, on
November 19th, 1925.

That the said Vartha Jane Wright being did-satisfied with
the award by said commission in the above entitled cause, resrect=-
fully retitions the said Industrial Accident Commission of the State
of California as provided in Section 64, of the Compensation Act
of said state, and make arrlication for rehearing and assigns the
folllwing grounds:

First. That the Commission acting without excess of its
ﬁower.

Second. That the evidence does not justify the findings of
facts.

Third:; The the findingd of facts do not surrort the order
decision or award.

In the findings of facts said Commission holds that the
evidence does notestablish as a fact that Martha Jane Wright, mother
of deceased, was depehddnt for suprort uron deceased at the time of
his death, and in fact, shows that she was derendent at said time
for surrort uron a ratained right of suprort on some lands decded

by her and hBe husband to deceased.



This finding of facts by said Commission is not correct
and is not born out by the evidence in the case. It is true
that Martha Jame Wright and her husband T. R Wright did make a
warranty deed to their deceased son, Thomas W. Wright on the 24th
day of February 1914, a cory of which is hereto attached and
marked Exhibit "A" and made a Larf of this petition for rehearing
as 1f fully set out in this retition. That this deed of con-
veyance to the said Thomas Wright, deceased, 2 son of this petitioner,
was for and in consideration of $l1l20.00 raid by said son,is a warranty
deed without reservation or conditicn, and the said lartha Jane
Wright does not have or retain any interest, wright or title whats6-

ever in said land as convey&d to Thomas W. Wright.

ATTORNZY OF RECORD FOR
MARTHA JANE WRIGHT.

STATE OF ALABANA,
JEFFERSON COUNTY.

Personally aryeared vefore me C. E. Wilder, a Notary Rerblic
in and for said state and county, J. ll. Holliman, who being first
duly sworn by me, deroseth and says on oath as follo'iff that he the
attorney of record for lrs. liartha Jane Wright, and that he also has
a written rower of attorney from lirs. lartha Jane Wright. That he
is acquainted with the facts in the above entitled cause and that
he has read the foregojng retition and notes the contents thereof,
and that the facts stated therein are true and correct to his best

knowledge and belief.

Sworn and subscribed to before me this the 3rd day of December,

1925.



F.F, WINDHAM J. M. HOLLIMAN

Cwerne™ " Ylan Offices of Windham & Hollinan

INCOME TAX MATTERS
ATTORNEYS AND COUNSELLORS AT LAW
608-9-10 LINCOLN LIFE BUILDING
PHONE MAIN 4997

Biguighuge Mabywss

# 310847,

State Compensation Insurance Fund
! Thomas "right.
Sanfrancisco Cal.

Gentlemen:
Please advise me by return the status of the above named

case.Testimony was taken several months ago and submitted and I

would like to know what has been done.
Yours very truly.

J M Holliman,



Section 64 of the Compensation Act provides that any party
dissatisfied with any final decision of the Industrial Accident
Commission may apply for rehearing. Petition for rehearing must
be upon the following grounds:

1. That the Commission acted without excess
of its powers;

2. That the order, decision or award was procured
by fraud;

3. That the evidence does not justify the findings
of fact;

4, That the applicant has discovered new evidence
ma.terial to him, which he could not, with reason-
able diligence, have discovered and produced at
the hearing;

(Facts of new evidence with names of witnesses
must be given in detail in petition.)

6. That the findings of fact do not support the
order, decision or award.

Petition for rehearing MUST BE FILED in the office of the
Industrial Accident Commission in San Francisco or Los Angeles
WITHIN TWENTY DAYS AFTER SERVICE OF THE FINAL ORDER, DECISION
OR AWARD.

PETITION MUST BE SWORN TO, using the following:

State of California )

- FOR st G
County ; ) BE i ?UCTION ONLY
st LL&E:/XE;IDETrITT()pQ

o iresamgae b smone e s amiprramesssamee eiensriniiiiinensy - GMLY  SWOrN deposes and says that

he has read the foregoing petition and knows the contents thereof
and that they are true except as to those matters stated therein
upon information or belief, and as to such matters, that he
believes them to be true.

(8ignature)
Subsceribed and sworn to before me
.this ... day of . STl T
(S8ignature) .. .

(Title Officer)



J. M. HOLLIMAN

SPECIALIZING IN
INCOME TAX MATTERS

F. F. WINDHAM

Law Offices of Windham & Holliman

IN OFFICE
ATTORNEYS AND COUNSELLORS AT LAW
608-9-10 LINCOLN LIFE BUILDING
PHONE MAIN 4997
210847 Birmingham, Alabama
lrs.Martha Jane Wright s o
| 1IN THE COURT OF

The Cooperative Y8migation Supply Co}
CASE # FEES TS —
BALANCE TO BE PAID BY

NATURE OF CLAIM.

Death of Son Thomas “right, on Nov, 8 1924,Upland Calafornia. Insured by

- A :
tate Cormensation Insurance Fund.

WITNE3ZES ADDRESCSES PHONE #

DISPOSITION OF CLAIN.

MR3 Martha Y Wright,Newtonville “la.pgoNB #

PLAINTIFFZ ADDRESS

PLAINTIFFS ATTY = 2
DEFENDANTS ADIRESS e
DEFENDANTS ATTY i
AMOUNT REMITTED BY &) DATE L(

>

NOTE. See Torkmens Compensatbon Laws of Cal, Vol 2 Page 1740 (Schneider)
Acts 4/18/11 and 6/21/19. Tholy Dependent, 3 times amount of earnings of
deceased.llot less than 71000 nor more than “5000. “ayable Semi monthly.



= - —
.~ .

Stute of Galifornis
State Compensation Inmwance Fund

CLARK B. DAY, MANAGER

STATE BUILDING, CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO

IN REPLY PLEASE REFER TO Caiﬁ e #310847

Emp. The Cooperative Pumigation
& Supply Co.

Inj. Thomas Wright

May 6, 1925.

Messrs. Windham & Holliman,
Attorneys at Law,

608 Lincoln Life Building,
Birmingham, Alsbama.

Gentlemen:

Your letter of April 25th addressed to the Coopera-~
tive Supply Company of Upland, California, has been referred to
us. The Cooperative Fumigation Supply Company is insured with
this Fund and was on llovember 8, 1924. Under the law of this
stete the carrying of a contract of indemnity with the Fund com-
pletely relieves the employer of any liability to any person
having a claim and any claim the heirs of Mr. Wright will have
will be against the Fund and not against the employer. A review
of our file shows that we have been corresponding with Mrs. Martha
Jane Wright of Newtonville, Alabama, the mother of Thomas Wright,
deceased, In order to adjust any claim that she may have against
the Fund we have been endeavoring to ascertain the exaet amount
contributed to her support by her son. The information we have
to date is neither definite nor satisfactory and if you will be
kind enough to advise us Jjust when Thomas Wright left home, the
amount of money he contributed while residing at home, the various
amounts sent her since he came to California, the dates on which
remittances were received and also a statement as to whether or
not the remittances were received by money order or bank check,
giving the name of the bank, if possible, and accompany same with
any letters she may have received from Thomas Wright during his
residence in California, we will probably be able to adjust her
claim without the necessity of resorting to litigation.

The Fund is a state institution and there is no dis-
position on our part to contest any elaim ulrs. Wright may have. We
only wish to be satisfied that she wag actually supported by her
son and know the exact amount of the contributions. It is, of
course, necessary to obtain some corroboration of her statements
and we desire to have any stzstements she may make concerning her
claim in the form of an affidavit.



W, & H, -2

If you will cooperate with us in obtaining this
information, I feel confident we can adjust Mrs. Wright's
claim to the mutual satisfaction of both parties. Incidentally,.
the statute of limitations does not run until November 8, 1928.

Very truly yours,

rJC: fd %.
L.A.



Cg/.w%/o

POWER OF ATTORNEY OF MRS MARTHA JANE WRIGHT. 3/0§ « 7
CONSTITUTING AND APPOINTING J JM.HOLLIMAN,
ATIOTNEY IN FACT.

|

STATE OF ALABAMA,
JEPFERSON COUNTY.
KWOwW MEN, BY SE_PRESENTS t I s t
o Bevbmstiis Varohts Doty Als, | 40 Nty sohstiBise b elnt ST
608 Lineol Life DBldg, Birmingham Ala, as my true and lawful attormey in fact to
to represent me in any proceedings now pending or hereafter to be instituted for
or on my behalf,espesially autorizing said attorney to appear fir me in my place
and stead and present,argue and have passed upon any and all claims of any and every

kind whatsoever arisi om the death of my son Thomas Wright, who was killed
in an accident at Up Cal, on the 8th day of November 1924.

That said attormey is especially autorizsd to file for me and in my name eny olaim
whatsoever or any sult at law or in equity,and he is hereby autorized to sign my name
to any and all papers and clalm whatsoever which he in his discression might see

fit Twxxig® ond proper to sign and file.

That sald attorney is especially suthorized and empowered to meke any adjustment

or settlement and to s=igm any and all receipts,vouchers or waivers or agreements to ,
settle for and in rny behalf which he In hls widom end discrescion might deem to be forg

ny best interast.

All acts and things done and performed by said attorney in the premises are hereby
ratified and confirmed and adopeted as my acts; and any act or things which said attorney
may do to the end that this power off attorney be given efficiency andc its full force and
effect carried into excscutiom along the broadest lines, ie hereby ratified and confirmed
by me,it being the intention to give said J ' Holliman full and complete authority $o act
for me in the adjustment of a claim for damsges for the death of my son Thomas Wright
on Nov 8 1924 at Up Cal, camsed by the acts,nesligence or otherwise by The :
Cooperative Fumigation Supvly Comvany of Upton éa.la.forn:la. who were insured by

and under The State Compensation Insurance Fund of the State of Cal.
Witness my hand and seal this the 20th day of ligy 1925. (()

7

seaidd e W%M‘—L

Sworn and subscribed to before me this the
ooth day of May 1926

Tyng .G 6t fascd.
Notary Public.




TForm No. 35. 37879 3-25 5M

INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION

OF THE

STATE OF CALIFORNIA

Cramm No..._‘g.',.“
STATE CONPIBOATION LHSURANCE FUND
and TIE COOFPERATIVE PUMICATION AL
SUPPLY COUPAIN, a gorporation,

A4 pplicant...
NOTICE OF HEARING OF APPLICATION

vs. FOR ADJUSTMENT OF CLAIM

HARTHA JAHE RIGHT

Defendant.....

@he People of the State of alifornia Send Greeting to the Aboue Named:

You are hereby notified that the application entitled as above, to adjust a claim for compensation (a copy of which
is attached hereto) has been filed in the office of the Industrial Accident Commission of the State of California, 119 State
Building, Civic Center, San Francisco, California. You are further notified that said application has been set for

hearing at

119 State Building, Civie Center,
san mtm. California,
on the let day of July, 1025,
at 1:30 o'clook, peu,

and that at said time and place the Industrial Accident Commission of the State of California will proceed to hear and

dispose of the said application in the manner provided by law.

Dated at San Francsico, California, this Witness: INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION

20th day of June, 19885, OF THE STATE OF CALIFORNIA
By W. P. RATLIFF,

Secretary

RuLe I N

(2) Answer—The Answer, if any, of the defendant must be filed within five days after the service of the Application upon any
such defendant, and shall set forth the facts upon which he intends to rely by way of defense. A copy of such Answer must be served
forthwith by such defendant upon all adverse parties. The Answer must contain denials or admissions of every material statement in
the application. '

RuLre II

SERVICE OF PLEADINGS AND NOTICES AND PROOF THEREOF—AnNy pleading, notice or document may be served either by delivering
to and leaving with the person to be served a copy thereof or by mailing to such person a copy thereof in a sealed envelope, with
the postage thereon fully prepaid, addressed to such person at his last known place of business or residence. Personal service, if
made, must be made by a person over the age of eighteen years.

Proof of service may be made by the affidavit or oral testimony of the party making such service.

In addition to the above, service and proof of service may be made in any manner provided by the Code of Civil Procedure of
this State.

Note.—Either party shall have the right to be present at any hearing, in person or by attorney or by any other agent, and to present such testimony as
may be pertinent. (Workmen’'s Compensation, Insurance and Safety Act, Section 24, Chapter 176, Laws of 1913.)



State of Galifornia
Stute Compensation Jnaranre Fumd

CLARK B. DAY, MANAGER

STATE BUILDING, CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO

IN REPLY PLEASE REFER TO July 10 ’ 1925.

Case #310847

Employer : The Cooperative
Fumigation & Supply Co.

Degeaséd : Thomas Wright

Je. M. Holliman, Esqg.,
Attorney at Law,

608 Lincoln Life Bldg.,
Birmingham, Alabama.

Dear Sir:

Please pardon this tardy acknowledgment
of your letter of June 15th.

The hearing was held on July 1lst at
1:20 o'clock P.M., and stipulations entered in-
to by virtue of the admissions in the application
and your assenting thereto. The dase was con-
tinued with the understanding that the oral
testimony of your witnesses be taken before Ilr.
A. J. Robins, Notary Public, 801 First National
Bank Building, your city. You will be notified
by the Commission shortly, of the time and place
0of the hearing before Mr. Robins.

Yours very truly,

FJC*VS




JOHN A. MCGILVRAY Los ANGELES OFFICE

CHAIRMAN 911 P, FIC FINANCE BUILDING
eI EeRaN INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION atiorts SIS o weiati
J. E. OLMSTED e : R prl

F. W. FELLOWS
W. P. RATLIFF, SECRETARY STATE OF CALIFORNIA ASSISTANT SECRETARY
W. H. PILLSBURY, COUNSEL STATE BUILDING, CIVIC CENTER

SAN FRANCISCO

July 7, 1925,

J' Mo HOllim&n, Esq.g
608 Linceln Life Bldg.,
Bifmingham, ilabama

IN RE: STATE FUND va3. MARTHA JANE WRIGHT
NO.17,569

Dear 3ir:

A hearing came on tcday befere this
Commissicn, at which time the applicants admit
everything except the fact of dependency. This
is the only issue in the case,

There will be & hearing set before
ae Jo Rebins, Netary Puolie, at Birmingham, Alabama,
cf whieh you will oe given thirty days nctice.

AT the time of the hearing befcre
ldr. Rcbins, you will be given an cppertunity to
present yocur witnesses anu the testimeny of the
witnesses, shcewing the dependency and identity cof
the dependents,

Yours very truly,
G. 3. Keith, Referes.

GSX /MBM

NOTE: A TO C ATIONS FROM THIS COMMISSION SHOULD BE ADDRESSED ''INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION""

35485 11-24 20M ATTENTION OF THE DEPARTMENT FROM WHICH RECEIVED, OR ATTENTION OF THE OFFICER OR INDIVIDUAL WHO SIGNED



State of California
State Compensation Inmwanee Fund

CLARK B. DAY, MANAGER

STATE BUILDING, CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO

IN REPLY PLEASE REFER TO Case #510847
Emp.The Cooperative Fumigsation
& Supply Co.
Inj. Thomas Wright

June 8, 1925.

Hon. J. M. Holliman,
Attorney at Law,

608 Lincoln Life Building,
Birmingham, Alabama.

Dear Sir:

This will acknowledge receint of your letter of
May <lst enclosing affidavits. After reviewing the file
carefully, I believe that it will be to the interest of both
parties to have a formel application on file and to take the
testimony of Mrs. Wright by deposition. I am accordingly
filing an application today in which all the facts are ad-
mitted except the identity of the dependent and the extent
of dependency. The question of identity is, of course, purely
a formal matter as there is no question in our mind but what
Mrs. Wright is the mother of decedent and she can so testify.
We have found that affidavits, no matter how carefully drawn,
are very unsatisfactory substitutes for the testimony of the
witness and I am sure that you will find that this method of
disposing of the case will.be to the best interests of =ll

parties.

I suppose you are familiar with the facts in the
case. There is no question of negligence involved as Thomas
Wright was injured when he stepped off an automobile whiech was
in motion. In any event since the advent of the Compensation
Law in California, an employee and his dependents either have
a claim under the Compensation Law or have no claim at all and
the negligence or non-negligence of the employee is an immater-
igl issue as he is entitled to compensation irrespective of

negligence.

We do not regard these dependency cases as contested
cases except that we wish whenever possible to get the testi-
mony of the claimant under oath in order to make certain_that
the claim can be substantiated. You will probably receive a
notiece of the first hearing which will be set in San Francisco,
but it will not be nBcessary for you to have anyone appear for



-5

J.L'IcHo "2

you here as I will appear in person and merely make admissions
against interest which will be binding until such time as we
hear from you. I will raise two issues only, i.e., identity of

dependents and extent of dependency.

If the informetion contained in the application
checks with your understanding of the facts, will you kindly
advise the writer and also write a letter to the Industrial
Accident Commission, State Building, San Francisco, California,
advising that you are in receipt of a copy of the applicetion
which has been filed and are willing to state that all the facts
stated therein are true with any exceptions you desire to make.
When this is done the Commission will notify you to appear with
your client before a notary in Birmingham and her testimony can

then be taken.

Very truly yours,




INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION OF THE STATE OF CALIFORNIA Form No. 34

San Francisco office, State Bullding, San Francisco
Los Angeles office, 911 Pacific Finance Bullding, Los Angeles

INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION

OF THE

STATE OF CALIFORNIA

Nore—Under the provisions of the Workmen’s Compensation, Insurance and Safety Acts, the applicant need only state the
general nature of the claim in controversy. Full particulars should be given, but an application will not be held invalid by reason
of any defect. This form is intended to assist the applicant and to suggest all necessary particulars. Either party may be repre-
sented in person, by attorney or other agent. When application has been filled out and signed by the applicant, the original
together with one co%y for each party to the controversy, should be filed with or mailed to the INDUSTRIAL ACCIDENT
COMMISSION OF THE STATE OF CALIFORNIA.

This application must be filled out in every possible detail. (See chapter 176, Laws of 1913, chapters 541, 607, and
662, Laws of 1915, chapter 586, Laws of 1917, and chapter 471, Laws of 1919.)

and-The-Oeoperative Famigetion &
Supply CUo., a corporation,
Vs. iy Cramm No
APPLICATION FOR ADJUSTMENT OF CLAIM
Martha Jane. Wright
Defendant..... /

The petition of the above-named applicant.... respectfully shows to your Honorable Commission as follows:

g 52
That on the.....gep. day of .. Hovember —— A 192.‘..., Bt o SR R S T co et oo o RO

w2bomen, frdsht | L N

by reason of an injury arising out of and in the course of hif employment by the above-named

.. are
That your petitionefggg the....- Ingurance-Sarrier;: sri he emplgger of-the

person m Naljed

I

That a question has arisen with respect to the compensation to be paid therefor and the general nature of the
claim in controversy is as follows, to wit:
Give the date that employer refused to pay the compensation demanded, and state briefly the exact matter in dispute, as for
example:

(A) Employer denies liability for compensation upon the grounds that: or
(B) A dispute has arisen concerning the amount or duration of the compensation payable.




14. Payment, allowance or benefit received ¢ mtg} Mﬂ,&cm. ’.“.

from employer.

L O e per week for weeks’ disability compensation.

15. Additional amount claimed as compen- | ¢ for miedical care aad attandades
sation. 4

(Itemize expenditures made by you for this purpose)
$ per week for weeks’ disability.

16. When and how was the employer noti-
fied of the injury?

17. If employer was not notified within
thirty days after date of injury,
give reason for failure to notify him.

- x w * (In of death of loyee this paragraph must be filled out completely)
18. If application is filed to adjust claim s e

for death, state name, address and | Name Age
relationship of all dependents. If to THFe. BAFTRE JEne ﬁmﬁ
adjust claim for medical attendance | Address.......ceom s e
or funeral expenses, state name and 'm@mn‘, Iﬁm
address of all other such creditors | Name. Age
and amount of claims, if known.
Address
Name Age
Address.
Name Age
Address

the claim of the alleged endent may be placed before your Honorable
Qomnisg lon without . v k- Had--SagRested - that-a-hearing Yo scheduled
in San Franclseo at which time arrsngements oan be made to Sake the
teutimony of the claimant in Alabama, The defendant is represented
x AVIOFHey J. M. Helliman, 808 Lincoln Life Building, Birmingham,

®

WHEREFORE YOUR PETITIONER PRAYS, That the above-named defendant.... be required to answer
this petition, that a time and place be fixed for hearing hereof and due notice thereof given, and that upon such
hearing, an order or award be made by your Honorable Commission granting such relief as the said applicant.... may

be entitled to in the premises.

Dated at (Signed) o
San Franeieeo, Frenk J. Oreede

this day of 192 5%, Address.
Bth June 5 851 8tate Bldg., San Prancisco




Form No. 35. 37879 3-25 5M

INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION

OF THE

STATE OF CALIFORNIA

Craim No... s m
VAT COUMTES "TIOE LasuRruaCE UM -

and THE COOPERNIIVE FUMIGATION "\l
SUPPLY COUFAME,y » corporation,

Applicant..
8 NOTICE OF HEARING OF APPLICATION

VS. FOR ADJUSTMENT OF CLAIM

BAMITIA JAEE aRLGH®

Defendant.....

@he People of the State of Galifornia Send Greeting to the Aboue Named:

You are hereby notified that the application entitled as above, to adjust a claim for compensation (a copy of which
is attached hereto) has been filed in the office of the Industrial Accident Commission of the State of California, 119 State
Building, Civic Center, San Francisco, California. You are further notified that said application has been set for

hearing at

139 State Building, Civie Center,
Sen Franclisco, Californin,
on the let day of July, 1948,
at 1330 o'olook, pewe

and that at said time and place the Industrial Accident Commission of the State of California will proceed to hear and

dispose of the said application in the manner provided by law.
Dated at San Francsico, California, this Witness: INDUSTRIAL ACCIDENT COMMISSION
20th day of June, 1030, OF THE STATE oF CALIFORNIA
By W. P. RATLIFF,

Secretary

Rute I N

(2) Answer—The Answer, if any, of the defendant must be filed within five days after the service of the Application upon any
such defendant, and shall set forth the facts upon which he intends to rely by way of defense. A copy of such Answer must be served
forthwith by such defendant upon all adverse parties. The Answer must contain denials or admissions of every material statement in
the application.

Rure II

SERVICE OF PLEADINGS AND NoTicEs AND ProoF THEREOF—ANy pleading, notice or document may be served either by delivering
to and leaving with the person to be served a copy thereof or by mailing to such person a copy thereof in a sealed envelope, with
the postage thereon fully prepaid, addressed to such person at his last known place of business or residence. Personal service, if
made, must be made by a person over the age of eighteen years.

Proof of service may be made by the affidavit or oral testimony of the party making such service.

In addition to the above, service and proof of service may be made in any manner provided by the Code of Civil Procedure of
this State.

Note.—Either party shall have the right to be present at any hearing, in person or by attorney or by any other agent, and to present such testimony as
may be pertinent. (Workmen’s Compensation, Insurance and Safety Act, Section 24, Chapter 176, Laws of 1913.)



State of California
State Compensation Insurance Fund

CLARK B. DAY, MANAGER
STATE BUILDING, CIVIC CENTER
SAN FRANCISCO

IN REPLY PLEASE REFER TO

Case #210847
Emp: The Cooperative Fumigation
December 3, 1925

& Supply Company
Inj: Thomas Wright

Js M. Hollimen, Esq.,

Attorney at Law,
911 Bankers Bond Bldg.,

Birmingham, Ala.

Dear Sir:

Your letter of November 17th has just come
to my attention. By this time you will have probably
received the commission's Award, holding that Martha
Jene Wright is not entitled to compensation.

Very truly yOurffff(
Y.

2 J

Chief Co ne'e

o

FJC:EBC
Los Angeles

THE STATE FUND WAS ESTAEBLISHED YO REDUCE THE COST OF THE TAX ON INDUSTRY.



5 W) -

Is this lprs lMartha Jane "right?
~ Are you the mother of Thomas "right who was killed at Upton Cal, Nov 8 19243
How o0ld was he at time of his death? ,
- Are you 2 widow?
Then did your husband die.
State whether or not your husband made 2 conveyance of 100 acres of land to
Thomas right before his death?
If 80 state if it was not 2 part of the comsideration in said deed that he was
to support and look after you as his mother? :
State Jjust when this deed of conveyance was made?
How 0ld are you?
Jtate whether or mnot your husband was sick and unable to work for a long time
before he died? ’ ;
If so did Thomas "right, support and menage the farm and support and mantalas . —
the home and make the livizg for the family.
Just at what time did he begin as lmad of the fajpily.
Pid the sald Thomas "right, farm and stay at home for the years 1915,1918,1917
1918 1919,1920 1921 1922 1923,1924.
If so state just how mmch cotton,corn,grain,hay,potatoes,syrup and other
crops vas made and the value of same. Was all this or practally all of it used
to support the family® Give full detail for each year.
Did you also have an invalid son during these yemes which receive! his supvort
during these y: ars from Thomas 'righte. :
How nuch money was contributed in each of the above years?
How much and value of orops made and contributed. -
"hat time or in what year did he first leave home? “here did e go.How long did
he stay.'hat did he do? Did he make regular contributions during this period
‘of time? How was it paid.
"hen did he next leave home and vhere did he go? How lomg at this place and
 what did he @o? Did he wake regular comntributions during this period.
Did he leave home in the ye ar 1923 and where did ho go,vhat did he dom and
how long did he stay and did he make contributions during all this time and
how was same pald.
How long did he stay in Oxlahoma, hat did he do."hat did he contribute and
how.

"hat time did he go to Cal, what did he do.How much did he comtribute,on leaving
“and while in Cal% e =
State if you know who pald the Doetor bills during past ten years®Grocery bills.
clothing bills and other family expenses. ho paid taxes and all family expenses.
"ho paid for the rearing,schooling for the ailing som,and managed for him during

past years?

State whether or not Thomas "right was exempted from militaery daty during worlds
war on account of dependency?

Were you dependent upon him at time of his death?

"hat have you been doing and where have you been staying since his death?

Ig it not a fact that you have been going from place to place and staying with
relatives and friends since his death.

§

Do you Imow Mrs 'rightR Did you know her son Thomas during his life time?
How lonz have you ¥mown them? Have you lived and resided near them or been in
the home during past few years? OState whether or not Thomas "right has made

contributions to the family during past few years."hether he has supported,kept

and mantained the home during past years? Did he work and farm during past

years? Did he contribute his crops of Cotton,corn grain hay and other erops to

the support of the family. Did he pay loctor bills,%rocery Bills,Taxes and

other family expemses, How much on an average did he contribute during past

years.Ctate whether or not if he was recognized as the head of the family for
il gl ias Mga .J iright dependent upon Thomas for &
support during last few years mx:&t time he was KilledZow mush ps¥ 2 = .
he contribute both crops and money @urinz past few years? Is it not a fac
for many yesrs his father,mother and younger brother have looked to him for a
support.”as his father sick for a long period of time before he died? Dia
Thomas ‘right during this period support,mantain the home and pay doctor bills
burial expemses and other expenses? Has lirs 'right had a regular home since the
death of her son?

3

iy



l! ' . ™ ”l

al | P e
3/&{;47

STATE OF ALABAWA,
JEFFERSON COUNTY.

Personally appeared before me, lNrs S5 A Rutherford, a Notary
Public in and for said state and county, Vrs Martha Jane Wright who being
first duly sworn by me deposes and says on oath, that she is the mother of
Thomas "right who was killed at Upton Cal, on Nov & ¥228& 1924, That at the
time of his death that she was absolutely dependent upon him for a support
and 1living. That Thomas Wright was about 37 years of age, and that since " |
he became 21 ys ars of age she has been dgpendent upon him for—e-supports !
That her hushand —T42«¥right, dled dbout seven years ago and that for several
years prior to his death he was practally an invalid and during this time
her support was made by said Thomas Wright,deceased.
Thet during the Vorlds War,Thomas Wripht was excused by Local Exemption
“oard of Fayette County Ala, because he was the support of the family,this
fact was readily recognized by the boad and a mumber of people in the
immediate commnity,wno made affidavit to this facte
That the sald Thomas "right deceased seped at home in Fayette County and
worked on the farm practally all the time from dape of majority (21 Years)
until his death, that he had only been in Calafornia about $ea months
before his death.

That during the time he was at home in Fayette County Ala, near Newtonville
he farmed for a living and contributed everything made on the farm by him

to affiant except his wearing apparel and what he eat. That this amounted
to all creps,corn,cooton,potatoes, and other farm products commonly raised
and used on the farm and amounted to approximately $500.00 or more per
ammun.That this was contimious for past ten or fifteen years paste

That he remted his farm out and assigned his rents over to affiant when he

left home and staped in the “tate of Ulahoma, that he also contributed

money and other things of value vihile in “klahoma,thet his reason for

— goinz ount west was te get work . and with the 1dss of buying-anothernone —

s¢ that he could better contribute to affiant.

That after the cropg was finished in year 1923,Thomas Wright went out

to “Yalafornia and was out there about ten months,when ¥illed Nov & 1924,

That Just before he left home, he gan affiant sufficient funds for her

support while he was away from home. hat affiant was expecting said Thomas

Tright back home in a few days at time she heard of his deaths That the

grops were gathered in fall of 1924 snd the rents of zffizwkx the lands of
omas "risht, amounting to about $100.00, were collected by affiant.

Affiant does not remember whether or not she received any money or not

while he was workihz in the state of Calafornia.

Affiant futher deposes and says she 1s now about 63 years cld and in poor

D70 7V ai?E Paeee q_g?aef\

AFFIANT. v

Sworn and subscribed to before me this
the 20th day of May 19

Notary pmblics L RO, S S . - e A,
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DEPOSITION OF MRS. MARTHA J. WRIGHT.

MRS, MARTHA J. WRIGHT, first being duly sworn to speak the truth, the

whole truth, and nothing but the truth, testified as follows:

DIRECT EXAMINATION.

BY MR. HOLLIMAN:

Q.
A,
Qs
A.
Q.
A,

Are you Mrs. Martha J. Wright?
Yes, sir.
Are you the mother of Thomas Wright?
Yes, sir.
Was Thomas Wright killed at Upton, California?
Yeoa, sir.
Just on what date was he killed, Mrs. Wright?
On the 8th day of November, 1924.
Was he working for the Cooperative Fumigation & Supply Company?
Yoa, asir.
Do you know anything of the facts as to how he was killed?
They ¢laim that he was killed by an automobile.
Operated by the Company?
Yes, 8ir, I reckon so.
MR. GILLESPY: We admit all the circumstances surrounding the accident.
It is just a question of dependency.
How old was Thomas Wright when he was killed?
He was 37 years old.
Mrs. Wright, I will ask you whether or net about 1914 or 1915 -~ state whether



or not a deed was made by your husband, Raymond Wright to Thomas Wright, and in
that deed there is a consideration to the effect that he was to take care of
Mrs. Wright ---
MR. GILLESFY: We object to that question on the ground that it
illegal, irrelevant, immaterial and insoupetant;
that the deed itself would be the best evidonce; that
it calls for hearsay testimony and parol evidence
about a written instrument, without showing that
the same was lost or destroyed.
A. Yes, sir.

MR, GILLESPY: Same objection to the answer.

It is understood and agreed between counsel for the reapective parties
that where an objection is made to any question, the same objection appies to
the answer of witness.

Q. Did you sign the deed with him?
MR. GILLESIY: Same objection.
A. Yes, sir.
Q. Do you remember how many acres was deoded to him?
MR. GILLESFY: Same objection.
A. Yes, sir.
Q. The consideration of that deed was for him to take care of you?
A. Yes, sir,
Q. Mrs, Wright, in 1915 was Thomas Wright at home?
A.  Yes, sir.

Q. Did he farm?



A, Yes, sir.
Q. Did he stay all the year at home!?
A. TYesa, he stayed at home pretty nearly all the time. Once in a while he would
get out and do little jobs of work.
Q. Did he make a crep of corn and cotton, as well as potatoes and other farm
producis?
A. Yes, sir.
Q. What became of that crop?
A. It was usoed for tho support of the .fmily - for whatever it was needed.
Q. Thomas Wright lived thero with you and Mr. Wright?
A. Yes, oir.
Q. Do you know approximately what that c¢rop was worth in 19157
A. Well, it would be worth $500.00 or more.
Q. And you say that the crop was contributed to the support of the family?
A. Yes, smir.
Q. Now, what time did your husband die?
A. Well, I just canmot give you the exact date. He has been dead seven years.
Q. And it was before Mr. Raymond Wright died that thid deed was made?
MR. GILLESPY: Ve makoe the same objection.
A. Yes, sir.
Q. I will ask you to state whether or not Mr. Raymond Wright, your husband, was
an invalid for a number of years before he died?
A. Yes, sir, he was.

Q. Anud during all the time of his sickness Thomas Wright, your son, stayed at



home and worked on the place, made the crops and managed all the businesa,
and was the hoad of the family? . \
A. Yea, sir.
Q. Inaddition to that, Mrs. Wright, I will ask you if you did not have an
invalid son, your baby aon, who stayed there with youf |
A. Yes, sir.
Q. And this son of yours, was he off both mentally and pﬁggiuallﬁ
A. Yes, sir. \\\
Q. And he lived there with you all this time? ) ,
A. Yes, sir. |
Q. And he was also supported by Thomas Wright?
A. Yes, sir. i
Q. Now in 1916, 1917, 1918, 1919, 1920, 1921, and 1922, did Thomas Wright stay
at home all these years! '
A. Yes, sir, oxcept that some times in the sumer he would go out and work
at odd jobs, work in a saw mill, and such as that. "
Q. Now, I will ask you whether he made a crop umk} of these years, and that
that crop was the entire support of the familyy
A. Yes, gir, it waa.
Q. Approximately what was tho value of those ?l‘aﬂ he made there during these
yoara?

MR. GILLESPY: We object to ghf. ques tion on the grop"mi‘gtm

TR AR v SURSIEY I L (0

A. It was about $500.00, as near as I can say. ‘\
Q. And were all these crops used in support ;:ot the rp&u:r

A. Yes, sir. :
\



Q.
A.

A.
Qo

And he planted the crop, worked it, and made and gathered it?
Yes, air.
Did Thomas Wright pay all the doctor's bills during these years!?
Yes, sir.
Did he pay these state and county taxes!?
Yos, sir. '
And the grocery bills?
Yes, sir.
And all the family expenses?
Yes, sir.
overything and was
And looked after/the head of the family during all that period?
Yes, sir.
Mrs. Wright, I will ask you to state whether or not during the World's War

when consceription came into effect and young men were called to arms, whether

the Local Board of Fayette County, Alabama, exempted, after making an investigation
as t%°ﬁx dependency on this young man, Thomas Wright, -~ whether or not they

exempted him from the draft on that account?

Q-

A.
Q.

MR. GILLESPY: We object to that question on the ground that it is
immaterial irrelevant, incompetent and immaterial,
and has nothing to do with the time in question.

Did they exempt him?

MR. GILLESPY: Same objection.

Yos, s ir.

Mrs. Wright, while he has been at home all these years, I will ask you to

state whether or not that during the suamer months after the crops were laid by,



whether or not he worked away from home?

A, Well, he did sometimes. Some years he did, and some he did not. Some
yoars when he was foot loose he would get a job at one thing and another,
Q. And when he was working out that way on a job what became of the money
that he received as coumpensation for such work!?

A. Well, he brought it home and would use it for the family as was needed.
Q. Now, let us come down to 1933, did he make a crop in the year 19231

A. Yes, sir.

Q. Was the amount of the crop the same as it was in the past years!?

A. Yes, sir.

Q. What time did he leave Fayette County?

A, He left in January, I believe.

Q. 1924!

A. 1923,

Q. Did he make a crop at home in 1933?

A. Yes, sir, he made a crop, but he did not gather it, I think, not all of it.
Q. What time did he leave Fayette County to go West?

A, Let me see, I do not exactly remember.

Q. He went to Oklahoma first, did he not?

A. Yes, sir.

Q. What time did he leave to go to Oklahoma?

A, Well, it was in the fall.

Q. After the crops were laid by?

A. Yes, sir. '

Q. When he left home to go to Oklahoma I will ask you if he paid you anything?



A.
Q.
A.
Q
A.
Q.
A.
Q.
A.

Well, he left some support.

About how much, do you remember?

No, sir.

Immediately before he left for Oklahoma did he pay you any money?

He sent me money all along. He put bills in letters when he wrote to me.
While he was in Oklahoma?

Yesn, sir.

About how much did he send you?

I did not keep account of how much he gave me altogether. He would send me

a $10.00 bill and then he would send me a $5.00 bill

Q.
A.
Q.
A.
Q.
A.

Is it not a fact that when he left home to go to Oklahoma he gave you $20.001?

Yes, sir.

And he sent you money while he was in Oklahoma?
Yes, sir.
Did he send you any money while he was in California?l

No, sir. He left me plenty for my support and some money, and things that

could be truned into money -~ plenty to do me until he returned.

Q.
A.
Q.
A.
Q.
A.
Q.
A.

Did you receive the rent of tho place while he was away from home?
Yes, sir.

The rent of his land?

Yes, sir.

Do you remember about how much that amounted to?

No, sir, I do not remember.

But you did receive it?

Yes, sir.



Q. Do you know just how long he stayed in Oklahoma?
A. No, sir. I do not know just how long he stayed in Oklahoma. I knew he was
gone for about a year.
Q. In California and Oklahoma?
A. In Oklahoma.
Q. Do you know how long he stayed in California?
A. Ten months.
Q. Mrs. Wright, have you since the time he was killed had a regular home!?
A. I have beon staying out among the children and friends and relatives.
Q. Had no home, but just been going from post to post?
A. Yes, sir,
Q. In other words he was your support!?
A. Yes, pir.
CROSS~-EXAMINATION.
BY MR. GILLESPY:
Q. How old are you, Mrs. Wright?
A. Sixty-three.
Q. Is your husband living?
A. No, sir, he has been dead seven years.
Q. How many children did you have?
A. I raised six.
Q. Who are they?
A. Manly Wright, 44 years old, ny eldest son; Trusie Wright, 42 years old;
Johnny Wright, 38 years old; Thomas Wright, 37 years old; Horation Wright, 35 years

old; and Hosea Wright, 33 years old.



A.
Qe
A.
Q.
A.
Qe
A.
Q.
A.
Q.
A,

A.
Q.
A.
Q.

A,

Where does Manly Wright live now?

He lives on Thomas Wright's place.

At home!?

Yes, sir.

That is the deceased*boy's place?

Yos, sir.

Is he married!

Yes, sir.

Has he got a family?

He has a wife and one child.

A boy or a girl?

A boy.

What age?

About 19.

Where does Truzie Wright live?

He lives right down close to Greene County.
What does he do!?

He works on the railroad.

Where was he living in 19231

He was living right where he i3 now.

And was he there in 1924%

Yes, sir.

How do you know he was working on a railroad?
That is what has been told me.

When he leoft his home did he tell you that}



A. Yes, sir,

Q. Iz he married!

A. Yes, air.

Q. Have you ever visited him while he was working on the Railread?
A. No, s8ir.

Q. Has he ever written you?

A. Yes, sir.

Q. Did he write you when he was working on the railroad?
A. Yes, sir.

Q. Whate railrcad was he working on?

A. Ho was working on the Rionecer Lumber Company's road.
Q. Was that a lumber rallroad?

A. Yes, sir.

Q. In Greene County?

A. No, I do not think it was in Greene County. It was in Fickens County,
I think, just over the lino from Greene County.

Q. Where is Johnny Wright?

A. He is here in Birmingham.

Qs Where is he working?

A. He is working in a grocery store.

Q. \ere is it located!?

A. Powderly.

Q. Is John married!

A. Yes, sir.

Q. How many chiidren has he got?

A. None.



Q. Do you live with John and his wifo now?

A. I am just staying with them. I have got no particuler home.

Q. How much time have you spent with Johnny since you left the farm out in
Fayette County!?

A. I do not know just how much time I have stayed with him. I have stayed
with hin may be a woek or two at a time, and then with my other son, and then I
have stayed among my relatives who are here in the city.

Q. When did Johnny Wright leave the farm in Fayette County?

A. When he was 21 years of age.

Q. How long has he been living here in Birmingham?

A.  About two years.

Q. Was he living here in Birmingham when Thomas Wright went to Oklahoma!?
A, Ko, sir.

Q. Where was he living then?

A. He was living close to home.

Q. What was he doing!?

A. He was farming.

Q. Did he own the land that ho farmed?

A. Yes, sir.

Q. Does he own it now!?

A. Yes, sir.

Q. Did ho have a house on it?

A, Yes, sir.

Q. Was he married then?

A. Yes, sir.



A.
Q.
A.
Q.
A.
Q.
A,
Q.
A.
Qe
A,
Q.
A
Q.
A.
Q.
A,
Q.
A.

Did you ever go and stay with him any length of time?
No, sir.

But you have visited his home, have you not?

I visited him all along.

You broke bread with him, did you not -~ you had your meals at his house?
Yes, air.

Where is Horatio Wright living?

Here in Birmingham,

How long has he been living here!?

Five or six years.

What does he do?

He works around doing carpenter work.

For whom?

He works for some oonpa?y.

You don't know what company!?

No, sir.

Where does he live?

He lives, I reckon, what you might call at Powderly.
Do you know his street number?

Well, they do not have any house number. It is a station, Parkview, I

think they call it.

Qe
A,
Q.
A.

Q.

And you do not know what street he lives on?
No, sir.

Is he married?

Yes, sir,

How many children has he gotj



A.

Qo

A,

A

Q.
A.

Q.
A.

A.

Q.
A.

A.
Q.
A.
Qe
A
Qe
A.
Q.
A.

Q.

Three.

Boys or girlst

He has two girls and one boy.

what age are they?

The oldest is fourteen years, one four years, and the other two.
Do you live with him in Birmingham?

No, 8ir, I have just stayed with him a week or two at a time since I have
here.

When did you leave the farm?

I came up here the third Sunday in May.

This year?

Yes, sir, this last May.

Why did you como up here, Mrs. Wright!

Well, I came because I had chiidren up here, and on this business too.
Now, about Hosie Wright. What age is he?

Heo 1s 29.

Where does he live?

He is at the Tuscaloosa Hospital.

Is he an invalid?

Yos, sir.

Is he in the insane asylum?

He works in the insane asylum. He is a nurse there.

Is he the one you spoke of as being an invalid?

Yes, sir.

How long has he been at Tuscaloosa?



As Ho wont there just before Christmas -~ the winter before last.

Q. That would be in the winter of 1923. 1s that correct?

A. Yoo, sir.

Q. S0 he has been thers two winters?

A. Part of two winters.

Q. He waa there the whole of last winter and part of the wintor before?

A. Yos, air.

Q. What doos he do there, Mrs. Wright?

A, He nurses.

Q. Does he get any selary for nursing?

A. Yes, eir, he makes his living.

Q. How mugh does ho make?

A. I do not know.

Q. He never told you?

A. Ne, I never heard what he was making.

Q. He makes hig ewn living, does he not?

A. Yos, sir.

Q. And all the time that Hosle has been gone and making his own living there,
you say that he has not sent you any money at ally

A. No, s8ir.

Q. And he has not sent you any money at all, although he knew that you needed
help?

A, No, sir. He has never seni me anything. I had a living left at home for me
at that time/

Q. What kind of & living do you mean?



A. I had a living at home.

Q. Did Manly look after you!

A. Yes, sir, he looked after me, bul my support was left there.

Qs What was the support left thore?

A, Well, some money and some other things, corn, plenty of noiaaau, moat
and lard.

Q. Who left you that?

A. Thomas left me that.

Q. Thomas went away in 1923, did he not}

A. Yes, sir.

Q. And do you mean to say that he left you sufficient corn, molasses and

other things sufficient to support you until he returned?

A,

Q.

lllly rented the place and gave me ths rent and whatever olse I needed.
Well, then, Manly supporied you from 1923, What time of the year was it

that Thomas left in 19237

A. He left in the fall.

Q. Vhat part of the fall. Was it three or four months before Christmas?

A. Yes, it was that long.

Q. About four months before Christmas?

A. I cannot say just how long it was befere Christmas, but it was some time
in the fall.

Q. He went to Oklalhioma then?

A, Yes, sir.

Q. What kind of businesa did he go into in Oklahoma?

A. He farmed.



Q. Did he buy him a place in Oklahoma?

A. No, sir.

Qs Well, why did he have Lo leave Fayette County to go to Oklahoma?

A. He was looking out for a home.

Q. Was he marriedl

A, No, sir.

Q. And yet he was looking out for a home?

A. Yes, sir, he decided he would see if he could find a place that would suit
him better.

Q. Now, how long did he stay in Oklahoma?

A. He stayed a yoar.

Q. And you say he was ten months in Cdlifornia?

A. Yes, air.

Q. Now, how many times did you receive money from him while ho was in
Oklahoma! I believe you say that you did not receive any from hinm while he
was in California? All the money you received from him was while he was in
Oklahoma!

A. Yes, sir,

Q. How inny times did you receive money from him while he was in Oklahoma?
A. Well, he would send me wmoney in his letters. He would enclose a bill
every once in a while.

Q. Did he send you any checks?

A, No, sir. There were no shecks.

Q. And he would send you a $10.00 bill in his letters?

A. Yes, sir, either that or a Five Dollar bill he would send me.



Q. Have you any of those letters now?!

A. I de not know whether I have any of them now or not.

Q. Nid he write you when he was going to Caliicrnia and tell you that he was
going?

A. I do not know whether he wrote me before or after.

Q. You just do not remember whether he wrote you?

A. He wrote me eithor befere or after he went.

Q. Before ho went or just after he got there?

A, Yes, sir.

Q. Why did he go to Californiat

A. He was looking about to sec if he could find a place that suited him better
than here.

Q.

And then you did not hear anything more from or fzax of hiw for fen

months until you got notice of his death?

A. Yes, I heard from him all along.

Q. Was he working out there?

A. Yes, sir.

Q. Do you know that he was working all the time he was out ithere?

A. No, sir, I do not.

Q. And you just know that he did nol send you anything while he was in
Californial?

A, Yes, sir..

Q. Could you say that while he was in Oklahoma he sent }ou noney as many as
three times?

A. Yen, sir, throe or four, and may be more.

Q. 4nd what did you do with that money?



A.
Q.
Al

q‘

I just used it for maything I needed.

And you were living thore with your son Menly frow that time, were you not?
I was living out there with Manly.

And you lived out there with Mauly and his family until you came to

Birminghan in Nay ‘of this year?

A,
Qo

Yos, sir. ‘
And were you living with Manly and his family owur there at the tiuwe Thomas

gent you this money?

Ao
Q.
A,
Q.
A,
Q.

A,

I was jtnying thore with him. Manly moved thore after Thomas weni to Oklahoma.
Well, ':lmnly ‘did not live on the farm when Thomas left there?

No, sir., |

Vhere did Manly J,.fi.ve‘ before thent

He lived on his own :,blaoo.

Where was his own plages

I% wus there not ,=.:v’ory-far off.

How many acres d;iﬂ he hava,

I do not imow hol many.

Now, lrs. Wrishtl..,” don't you know how many acres your own son Manly had out there?
It must have _,\‘#;n about elghty acres.

What did he do with it when he went down to Thomas Wright's place?

He rentod it,. /]

o aid h/ peh 44 4ot

clanrio Ga Gibson.

And when he moved there you lived there with Manly?

Well, I had boon there over since the fall before.

i
o 3’



Q. But he was farming Thomas Wright's place!?

A. He did after Thomas went away to Oklahoma.

Q. And you ate there at his table?

A. Yes, sir.

Q. And he did not charge you any board?

A« I rpovided my own board.

Q. But your son Manly did not charge you any board?

A. No, sgir.

Q. And your son Manly Wright furnished the table, did he not?

A, Tes, sir.

Q. Now getting back to the money that Thomas sent you, what did you do with
t’hi.t money while you were there?

A. I just used it for anyting I needed it for.

Q. State some of the uses you put it to?

A, Well, I bought anything I wanted -~ clothes, medicine and such things as
that .

Q. Well, how many ciothes did you have to buy in the fall of 19231

A. I could not tell youl

Q. Well, state u near as you ¢an how much you spent for c¢lothes during the
fall of 19237

A. Well. I don't know how much. I had to have some shoes.

Q. iow much did tho shoes cost you?

A. I could not t\;‘uro that.

Q. You have no idea at all?

A. I do not know what they cost. I did not keep up with anyting like that.
Q. How much uoaoy did you get from Thomas Wright?

A. 1 do not kuow how much he sent me altogether.



Q. Did you buy any stock on the place -~ horses or mules?

A, Ng, sir.

Q. 4And you did not buy enything at all oxcept c.othes and medicine?

A, HNo, sir.

Q. How much medicine did you get?

A. I could not tell you how much.

Q. Where did you get the medicine frem?

A. First one place and then ancther.

Q. [Name some of the places?

A, Well, I got some from the drug store at Fayette.

Q. I am telking about since yowr son left there in 19237

A. Well, I do not imow how tc answer it. I was down with rheumatism and I
had to have some medicine for that.

Q. Nanme some of the stores that you purchased medicine from in 19237

A. I de not know where to comonco; I got nmecdicine all aleng.

. From where?

A. TFron different places.

Q. Neme them?

A. I have got liniments and pills at the drug store ait Fayeite, and I have
bhought them from the couniry atores.

Qs lame ghen?

A« Well, I have bought some from Newby Walker's store, and from Randolph Jones
and some from the 3anders store.

Q. That was in 19231

A. Yes, sir.



Q.

How much medicine have you got from Sanders' store?

I cannot tell you. I just don't !mow. |

Do you think you got as many as thres hotiles of liniment?

I know I got one.

And what did it cost you a hottle?

I don't remamber.

Didn't Manly Wright buy it for you?

Sometimes he got it and sometimes I got it myself,

Did Trusie Wright ever sond you any monoy that hé'eamod whilo working

for the railroad?

A,

Qe
A.

No, eir.
When did he leave Payette County?

He has lived in Pickens County and hus been working there, I think, for

about three years, on that railroad.

Q. And all that time he has not sent you a cent?

A. No, sir.

Q. Did you ever ask him for any money?

A. No, sir.

Q. After your'lpn Thomas left for Cklahoma did you never nsk Truzie for any
money?

A. No, sir.

Q. Have you ever been down to see Trusie to vieit him?
A. No, sir.

Q. Johnny is theone who lives at Powderly]

A.  Johnny and Ho ratios.



Q.

Q. And since you have besn up here you have been dividing your time with
then, staying at their houses?
A. Yes, sir.
Q. How much reni has Manly bedén paying?
A.  Well, I just could not tell you, because I have been staying there with
hinm and it was all used for whatever was needed, and if I needed money Manly
Wright would give it to me, and we used the stuff on the place there.
Q. Now, when Thomas found that he could not get located in Oklahoma and
wont to Calliformia did he write and tell you that you could have the place
to take care of, and that he did not mow when he would be back home, and that
you could leok for him when he came back?
A. He would have known when he was coming back had he lived. He would have
come back ina few days or a week or two.
Q. 5till ho was out there ton months in California?
A. Yes, sir.
Q. Do you know why he did not locate in Oklahoma?
A. No, X do not tnow; he was just locking ocut for a place that would suit him,
I reckon.
Q. And what he sent you was to do for ymu in Fayette County until such time in
the future that he got located?
A, Yes, s%r.
Now, Mras. Wright, did you ever get any money orders from him at all, or any
checka?
A. Mo, oir. Everything he sent me was bills.

Q. Did anybody see those bills that you got from him?



Q.
A.
Q.
A.
Q.
A.
Q.
A.

that

Qe

No, sir.

When you got that money from him did you ever show it to anybody?

No, sir. I just put it away.

Had you written him for this money while he was in Oklahoma?

No, sir.

Did you write him and tell him that you needed it?

No, sir.

Then why did he send it?

I expect he felt it to be his duty to send me some all along. Other than
I do not know why he did.

You did not need it when you were on his place and had enough cotton and

other things %o enable you to get what you wanted?

He thought I needed it.

Wha is on the place now!?

Manley is still om it.

Manly did not run you off, when you came tc Birmingham?

No, sir.

He told you that you could live there alweys and have a home?
Yes, sir.

Did he say you could always live on the place there with him?
Yes, eir.

Have you ever asked Manly to get you clothes and other things?
No, sir.

Do you mean to say that Manly would not buy you shoes or clothes if you needed



Q. Have you ever asked Manly, Horatio or Johnny -~ have you ever asked
them for anything that they did not give you!

A. Ne, sir, I never asked them for anything.

Q. Have youamsked them for anything lately since Thomas went away that they
did not give you?

A. No, sir.

Q. Well, you have not needed anthing then?

A, Neo, sir.

Q. You have not needed anything since the first ten months when Thomas went
to California?l

A. No, sir.

Q. And you have been getting along all right since Thomas went to California?
A, I have never had any more than the rest that were at home.

Q.  In other words, your husband left that property for you to be looked after,
that you wore always to have a living out of that fama until your death?

A. Yea, he and Tom agreed to that. He made the farm over to Tom and Tom
agreed on his part to always take care of me while I lived, and to take care
of his father while he lived.

Q. And the farm was to go back %o you in case he did notf

A. No, sir. |

Q. Was not that the consideration?

A. No, sir, it was made over to him. He just deeded the land to Tom and Tom
agreed to take care of us.

Q. Well, why is Manly paying you rent on the land?



A. Well, he is keeping tho plage for me to have support out of while the
place stands like it is..

Q. A4nd have all your children agreed to that =~ Manly, Trusie, Johnny,
Horatic and Hosie?

A. They have nevor said anything about it.

Q. What sigze farm is that?

A. It is one hundred acres.

Q. How much of it is in pasture?

A. Well, I do mot know. I never tried to keep up with anything like that.
Q. How long have you lived on that farm, Mrs. Wright?

A. I have been there about thirty years.

Q. And that is the same farm that you and your husband made ower to Thomas?
A. Yes, s8ir.

Q. And you have lived on it thirty years and do not know how much is in
gultivation? Is that a fact, Mrs. Wright?

A. No, I do not.

Q. You do not know whether 40, 50 or 60 acres i1s in eultivation or
cultivable, or how much is in tiuber!

A. There is hardly any timber.

Q. Then all is practically cleared!

A. Yes, air.

Q. How many housés aroc there on it?

A. There is only one.

Q. Did Tom leave any live stock there?



A.
Q.
A.
G
A.
Q.
A
Q.
A,
Q.
A.
Q.
A.

Yes, sir.

What live stock did he leave?

Well, he left two mulea.

Hew many cows?

One cow and a calf.

Anything else?

He left two yearlings, but I sold them.

What did you get for them?

I got $12.00 for ome, and $8.00 for the other.
They were your yearlings, were they not!?

The money was mine.

Did he give the yearlings to you when he left?
He left overything there for me to twrn into money if I needed it, and I

just turned the yearlings into money.

Q.
A.
Q.
A.
Q.
A.
Q.
A
Q.
A.
Q.

How much corn will that place make a year?

I could not tell you.

How much cottoun?

I do not know how much it would make. I could not tell you.

You have no idea at all?

ﬁo. gir; I do not know what it would make.

Hava you ever remted it oul for any money at allf

No sir.

Well, how do you know a while ago when you said the crop was worth $500.00?
Well, I just guessed that that was what it was worth.

Well, how did you«:,-mv'ihﬂt ite value was $500.00 when you do not know how



much corn and cotton it would produce?

A. I thought it would be about that much.

Qs How came you to think that? :

A. Well, I just guessed at it.

Q. Did everybody %ell you that it would bring that? N

A. No, sir. \ \

Q. And you have no idea at all how much cotton ad corn ym:‘\g;wm

A. I could not tell. I think they have made as nush qa 200 mmu of
corn. ‘

G. And how many bales of cottony

A. About iwo bales is what they generally get. \

Q. You spoke a while ago of Thomas using what he got off the farm for your

suwport. Was there anybody else living thers besides you?

A.
Q.
A
Q.
A.
Q.
Ao
Q.
A
Q.
A.
Q.
up?

There was my youngest son, Hosie.
Anybody else 1

No, sir.

Just you and Hosie and Tomj

Yes, sir.

Did your son Tom pay the taxes|

Yes, air.

ind did he use the money to p;;yliﬁ Btogk,; wagons, etc.?

.

He used it for anything )wmdud it for, N
Did he buy fertilizer to put back in thé grownd?
Yos, sir, anything he needed it for. '

ind ho used some of the money o put back iwgn the srmm&vmd keep the place



Q-

Did he buy any stocks, bonds, or anything of that kind!?

No, sir, I don't know of him buying anything like that.

And before he left there he provided for everything?

Yos, sir.

And after he left and Manloy came there, you continued to live on the farm

and git at the tablel

A,
3.
A.
3
A

Yes, .,six",.

and youwould visit around among your sons and sit at their tables?
Ko, sir, 1 stayed at howe mosi all the ilwe.

And when you nn not at home where would you stay?

I nnior /m my‘{far\ very long at a time. I would visit them at their

homgs f{or a short while.

A

You would stay daye at a time with them, would you not!
Well, I would go Saturday nights and probably renain overnight with them,

I have not spent woeks with them/

Qe
A
Qs
A.
Q.
A.
Q.

Thomas wx’lm WAS your son, was he notl

Yea, rlr.

Hhor’n‘hféiid you gnd ifr. Wright merry? \

v ha.d been wr.tod\nm tor‘sy-ux or fority-nm years.

Wers you urrw down there in Fayette County?

Yes, sir. |

mnt was ﬂn mn of your other son besides Manley who stayed on the farm

in hpﬁto Gounty aﬁm* Tomzy had lefty

A.

4

!

/uo-h



Q. Was Hosie an invalid?

A. Yes, sir.

Q. Did he f{arm after Thomas left?

A, Ho worked some »"hea.ho was able.

Q. What kind of work would he dot

A. He farmed. /

Q. Did he milk and "rm the cows?

A. When I was disabled mysell he would do anything there was to do.
Q. Did he plew?

A. He plowed aom. ‘

Q. Did he help tp ngkeo the crop?

A. He did what ho could, but he was not able te do much. Lots of times he gould
do no work at all.

Q. Did Joum:y live dnwn thore too?

A. Yes, ai-xj.-' he was there.

Q. Did J,dilexny move te town before Thomas lefi?

A, Ho, a/i,i". he moved after Thomas loft.

Q. nav,//atta_r z,-nqumf(mt did Johnny live on dhe place with you?
A. No,,;{ he Lived on his own plage.

Q. Did hy{:htﬂw\\ you any vegetables at any tinme?

A. Ko, 'nix-./ | | ‘

Q. Did ho/ mr bring you any meat?

A. lio. sin,

Q nid m furnish the meat, lard and Mm supplies after Thomas left?
A. Hd Mpd nou of them.

l



i

Q. And you say that Horatiom never sent you any money alier Thomas left?
A. No, sir. _

Q. You did not need any, did you? You were getting along all right with
Manly's help?

A. Yes, sir. I got along all right.

Q. |What did it ¢ost you and Manly to livae?l

A. I cannot ftell you. I never kepi any account of it.

Q. Did it co;t you $10.00 or $15.00 & month, or what!

A. I just do mot know. I never tried to keep any account.

Q. What did your slothes coat$?

A. I could not tell you that, either.

Q. Whon Tiomas wens away you say he lefit a tweniy dollar bill with you?
A. Yes, gir. :

Q. To help you aleng wihile he was gone?

A. Yos, sir, for anything we moeded.

Q. Did he leave you anything else?

A. /‘i!o left me means to live on.

Q. 'ﬁmt did he leave you!

A, He left me some meat, lard, molasses.

s

Q.//'?"/,And was that $20.00 all he left you n/z'xtil your heard from him after he
505 ‘to Oklahomat

A. ‘,xo, sir, that was what he left, for thers was sowe monoy coming to me

out of some things I sold. I sold some things all along and got the money.
I 80)d some yearlings. E

Q. What else did you selit



A. I sold scme mmyu. and other things that I thought I would not need.
Q. That was in 19231

A. Yes, sir.

Q. And the next year Manly made the molasses and provided lard, meat, etc.?
A. Yes, sir.

Qs That $20.00 was the only money he left you when he went away?

A. That wes the only money he gave me right. then, but he had given me money
before.

Q. How long was it you heard from hinm with some money again?

A. I do not know how long it was. I think it was a month or so before he

begun to send me money along vhen he wrote to me.

Qe
A.
Q.
A.

Qe

How often would he write?

Sometimes he would write every few weoks, and sometimez it would be longer.
S0 you say that he sent you ue much as ten dollars every two months?

He sent we ten dollars sometimes, and someotimes it would be five dollars.

Would you say that he sent you as much as §5.00 every month until the time

he left Oklahoma!

A.

T guess he did - it was closo around it, but I could not say exactly

what he did send me.

Q.
A.
Q.
A.
Q-

‘.A'/‘

You do not think it would be over that?

It might be that much and it might not be quite that much.
You may that Thomas never did marry?

No, air.

Did you say that that deed was on file, Mrs. Wright?

I just don't understand.



Q. Is that deed you and your husband made to Thomas on file down there in the

Probate Court?

A. T do not know whether it is or not. I do not know whether it was ever

recorded or not.

Q. What Notary or Justice of the Peace was it signed before?

A, W, M. Patterson I think was the man who fixed it. Yes, I know he did. He

fixed up the papers.

Q. Do you buy your own clothes now, Mra. Wright?

A. Yoo, alr.

Q. Vhere do you get the money t¢ buy thenm!?

A. I get it from what 48 coning into me from the place.

Q. Who paye that to you!?

A. JManly.

Q. What do you figure it cosis you to live a year =~ Can you live on §$2350.00?

MR. HOLLOMAN: e objact to that quesiion as being immaterial,

irrelevant, illegal and igcompetent.

A, 1 Just cannot tol@. you.

Q. Your board does net cost you anything mugh, does it? Your son, Manly, and the

others give you your board, don't they?

A. I got my board from what I get off tho place there.

Q. Did Manly help you any before Thomas wemt to Oklahoua?

A. No, air.

Q. He never did contribute anything towards your support?

A, Beo, 8ilr.

Q. Did any of the other hoys contribute anything towards your support? Did they



ever make you a present at all?

A. No, sir.

Q. Never did give you a ny money at all?

A. No, sir.

Q. Hosie did contribute with his work on tho farm, did he not? Didn't
he help towards your support with his work there?

A, Well, he would work whon he was able to.

Q. He farmed, and milked and fed the cows, did he not!?

A. Yes, sir.

Q. And then Manly left his farm and rented it out and worked on the farm and
farmed it, and fed you and gave you money and clothes, did he not!?

A. Yes, sir.

Q. Did Thomas leave any will?

Ao - Ny sdr.

Q. What is the value of that farm there, Mrs. Wright -~ your husband's farm
that Manly is living on and working now?

A. I just don't know.

Q. Is it worth §5,000.007

A. Not that much.

Q. How many buildings are there on it?

A. Just one.

Q. How many rooms are there in the house?

A, Skni

Q. Any outhouses, barns, etec.?

A. There are lot buildings.



How many?

There ure two criba.

A barnt

Yos.

What size is the bara?

Well, I don't know how big it is -~ it is a good big barn.
Any hay loft in it?

No, just one big room bara.

Is there any dairy on the farm?

No, sir.

Is there a well on the place?

Yes, asir.

Any running water?

A creek runs right through it.

Would you say that it was worth $5,000.00%

Ko, sir.

$4,000.001

Well, it might be worth something like that. I do not know what it really is

worth. I just do not know.

Q.
A.
Q.
A.
Q.

Where do you live now, Nrs. Wright?

I am just living about among my sons and relatives.
How old was your son when he died?

37 years.

When you stay with your children now do you help with the housekeeping

at all and help to lock after the children?



Q. I do when I feel like it, but most of the time I cannot be on my feet at
all, oniy just a little bit at a time.

Q. Do you do any work outside of helping out in their houses?

A. No, sir.

Q. Do you do any sewing or needlework, or anything like that?

A. No, sir, I cannot do any work like that on account of my eyes.
Q. Did you do anything of that kind in 19237

A. No, sir.

Q. Did you do anything in 1934?

A. No, air.

Q. Are you ruising&ohiokm down on the farm?

A. I raise what wo eat.

Qs Do you raise any turkeys?

A, No, sir.

Qs Did you raise any chigkens in 19237

A. Yes, air.

Q. Did yo\_\g'g raise any in 19241!

A. Yes, sir. I raised chickons.

Q. Did you maise the chickens that you eat!?

A. Yes, sir.

Q. Who owns the furniture in that house? That is your furniture, is it
not!

A. Yesa, sir.

Q. Do you have a garden down there?

A. Yeos, mir.



Q. Did Hosio look after that?

A, Yes, sir.

Q. Did you raise greens, vegotables, okra, squash etc.!

A. Yes, sir.

Q. I beliove you say you do not pay any rent now, and you do not pay anything
foryour food, and you do not know how much your clothing costs you?

A, No, sir.

Q. When you came up here to visit your children did they send you your
train fare!?

A. No, sir. I came through in a car. My son came down there after me.
Qs And you came back with him?

A. Yeos, #ir.

Q. What other oxpenses have you got outside of your clothes and the little
medicine that you buy?

A. Very little.

Q. fHave you had a doctor during thislgat year?

A, I have had medicine 'fran the doctor.

Q. Havo you had a doctor to attend you in 19257

A. No, #ir.

Q. How about last year in 19247

A. I had one doctor one time lasti year.

Q. How much did you pay him, or did Manly pay him?

A, MNanly paid him.

Q. Did you have a doctor in 19237

A. TNe, I don't thirk I had one in 1923.



Q.
A.
Q.
A.
Qs
As
Q.
A.
Q.
As
Q.
s
Q.
A.
Q.
A
Q
As
Q.

A.

Did yowr husband leave ycu any money?when he died?

No, sir.

Did you have a savings account in the Bank when Thomas left?

Ho, sir.

Did your husband leave w ill?

No, ®ir.

Did he own any other farms or acreage!

No, air.

Did he have any live sftock or own any stocks, bonds or other secutities?
Well, there was some stock there.

And he left that to you, did he!

Yes, sir.

What kind of sfeck was 1t?

There was two old muies loft there and we traded them for those we have now.
All your children are over 21 years of age, are they not?

Yes, sir.

Where is this farm!?

Newtonville. It is within two miles of Newbonville.

Who is William M. Wright?

That his Manly; his name is William Manly Wright, but we call him Manly.
Does Manly pay rent to any of the other children?

No, sir.

Have your other children ever demanded any rent from you or Manly!?
No, sir.

Now, how goon after Thomas left did Manly go over there and go to work on the



A.
Q.
A.
Qs
A.
Q.
A.

Q.

Well, it was in the fall.

Just & few days, or a week, or a wonth after Thomas went away!?

I just don't know how long it was.

He came there before Christmas, did he not!

Yes, I think so.

And you and he were living on the place the Christmas after Thomas left!
Yeosm, sir.

Did Manly bring any stock with him when he came over there, or any foeed,

meat, preserves, or anything at all?

A, Yes, sir, he had some.

Q. Just what things did he bring when he came to live there?

A, He brought his corn, and his meat and stuff xxk that he had to live on for
another year.

Q. And that was used there in the family when you were living there with them!?
A. Yea, sir.

Q. Did he bring any pigs or cows!

A. He brought one cow and a calf.

Q. Bring any hogs, sheep or goata?

A. No, sir. ‘

Q. Was that a milk cow!

A. Yes, sir.

Q. Who milked her after they came over there!

A. His wife milked her.

Q. Did you use thq milk and butter in the house?

A. Yes, sir.

Q. Vas that cured meat that he brought over?



A.
Qs
A.
Q.
A,
Q.
A.

QI

It was meat that he had prepared.

Did you eat that during the fall and the noxt spring?
Yes, air.

That is, you and Manly and his wife?

Yes, sir.

Hosie had already gone to Tuscaloosa?

Yes, sir.

And just you and Manly and his wife hxamg ate the thngs that he brought when

he came over there?

A. Yes, and his boy. But I had things same as them, and we would all eat
together.

Q. Did you ever tell him to pay you any certain amount of rent for the place?
A. No, sir.

Q. Have you told him now to pay any rent!?

A. No, sir, I have not been there this year.

RE-DIRECT.

BY MR. HOLLOMAN:

Q.
A.
Q.
Ao
Q.
A.
Q.
A.

drs., Wright, Manly is your oldest son, is he not?
Yes, sir.

He is married!

Yoa, sir.

Boon married quite a nusber of years, has he not?
Yon, sir.

He has a boy nineteen years oldl

Yes, sir.



Q. I will ask you if it is not a fact that Manly's wife has been in poor
health for a number of years, and that he has not been able to contribute to your
support?
MR. GILLESPY: We object to that question because it calls for a
gonelusion.
A. Nec, sir; he has not been adble to help me. It was all he could do to get
through for himself. His wife was in bad health and he is not healthy himself.
Q. Tom and you have had to help Manly, have you not?
A. Yes, gir. ZEver since he was a boy he has been troubled with asthma, and lots
of his time he has not beon able to work and has not been able to look after
himself,
Q. And you never looked to him for anything?
A, Ko, air.
Q. And he has never contributed anything since he married?
MR. GILLESPY: We object to that, because it calls for a conclusion.
A. No, sir.
Q. Now, Trusio is a married man, is he not?
A. Yes, air.
Q. How long has he boen married?
A. About sixteen years.
Q. Has he got a family?
A. There is himself and his wife and two girls.
Qs And he has never lived in the in the immediate community to you?
A. No, sir; he has lived in Pickens County.
Q. Has he ever contributed to your support?
A. No, sir.



Q. Did you ever call on him for anything?

A. Ko, sir.

Q. And he never has contributed anything!?

A+ Ho, ®ir.

Q. Johnny Wright, one of your other sons, is a married man?

A. Yes, sir.

Q. How long has hem been married?

A. I do not remember exactly.

Q. And all your childron are married except Thomas and losie?

A, Yes, sir.

Q. You said something a while ago about Tommy being in Oklahoma for about a
yoer and in California ten months. I will ask you if it is not a fact that
Tommy Wright left home in the fall of 1923 after making a crop, when he went
to Oklahoma?

A. 1 believe ho did.

Q. And he left in the fall of 1923 after the crop was made?

A. Yes, sir.

Q. And in tho next fall he was killed!?

A. Yes, sir.

Q. Then he did not stay in Oklahoma a year?

A. No, gir, he did not stay a yoar.

Q. Now, at the time he loft was Hosie with you?

A, Yes, sir, he was with me.

Q. Did he stay there in the house with you?

A. Yo, sir.



Qe State whether or not the 1923 crop was made by Tommie Wright and
contributed to your support to be used by you in 19241
A. Yos, air; it was.
Q. I believe you stated that tho approximate value of the crop was $500.00?
A, Well, I just guessed it would be. I could not tell exacily.
Qs Do you know who made a crop of corn? :‘
A. I know that he made a crop of corn and coetton, potatoes, peas and other
things. 1
Q. And that was used for your support in 19247
A. Yes, sir.
Q. I believe you stated that Manly moved in after Toumie left!?
A. Yes.
Q. How long did Hosie stay there hefore Manly moved in?
A. Well, he stayed there six or sevon or eight months, something like that;
I donot know hardly how long it was.
Q. Do you know what time he left?
A, e weni off just one month before Christmas.
Q. Did he go to Tuscaloosa?
A. Yes, sir.
Q. I wiil ask you if Hosie conmtributed anything towards your support?
A. No, sir.
Q. and did Tommie Wright provide for Hesie and look after him the s ame as he did
fer yout
MR. GILLESPY; We object to that -~ galls for a conclusion.

A. Yes, sir



Q. And Tom waa at the head of the family for at least ten years?

MR, GILLESPY: We object, as it ¢ alls for a conclusion.
A. Yos, sir.
Q. And maintained the home?

MR. GILLESPY: Same objection.
A, Yeas, sir. Ho was th;a head of the family. We never looked to anybody but
him.
Q. Did Tommie Wright have any money at the time he was killed? Was there
anything loft?
A. Ho had £75.00 in the bank out there. Now, I say §75.00. I do not know.
There was something pald cut for oxpenses, but I got $75.00.
Q. And ho had uo other estate except the land and the little personal property
about the homoe?
A, No, sir.
Q. And that $75.00%
A, Yes, sir, that was all. He never had accumulated any. His father was sick
go much end we had doctor's bills.
Q. And everything Toumy made woni %o his family!
A. Yes, 8ir.
Q. You said something about xhssx {vwo old mules being left there and you
swapped them for other mules. I will ask you whelher or not Tommie Wright paid
the difference in the exchange?
A. He did.

RE~CROGI~BAAMINATION.

BY MR. GILLESPY:



Q. How do you know that he was in California ten months when you did not
hear from him?
A, I heard from him all along, but he did not send me any woney.
RE~DIRECT.
BY MR. HOLM‘:
Q. Now, n.bou/t ataying with the children, Johnny and Horaiio, since you bave
been up here. I will ask you if it is not a fact that you have siayed
a considerable time with other relatives hers?
A. Yea, sir, I have stayed a week at a time with some of my nloces and a
sister in law I have here. I stayed a week with her, anid 1 have been with
other rohtivul three and four days and a week at a time.
Qs I will ask you to state whether or not the only compensation you have
received since Tommie Wright's death is from the estate of Tommis Wright?
MR, GILLISPY: We object to that on the ground that it calls for
A‘ immaterial, irrelevant, illegal and incoupetent

testimony, and calls for a conclusion of the witness.
A. Yoa, sir.
Q. And tha.t. is everything you have received?

MR. GEL&B#Y: Same objection.

A I3 44,

)
1h

/ RE~CROSS-EXAMINATION.
BY MR. GILLESPY:
Q. © You sqy that you have a gister in law that you have been staying with

heret /| |
A. Yes, ﬁi\r I ,iw.d with her a few days.
b ‘

/'L Kl 4



Q. What nieces have you beon staying with. Are they your sister's
children?

A. Yos, sir.

Q. And you have been staying with them?

A. I have stayed with them a few days at a time.

Q. Did they charge you anything for your board?

A. No, sir.

WITNESS EXCUSED.

TESTIMONY OF WALTER RAY.

WALTER RAY, first being duly sworn to speak the truth, tho‘/,;xolo truth and
nothing but the truth, testified on behalf of the applicant as follows:
DIRECT EXAMINATION.
BY MR. HOLLOMAN:
Q. Are you Walter Ray?
A. Yes, eir.
Q. Do you know Mrs. Matha Wright?
A. Yes, sir.
Q. Did you know Thomas Wright at the time he left home to go to Oklahoma?
A. I knew him but I did not see him just about that time. I was in town here
when he left.
Q. Do you know whether or not Mrs. Wright was dependent upon him for her support?
MR. GILLESPY: We object to that question on the ground that it calls
for a conclusion of the witness.

MR. HOLLOMAN: Well, I will withdraw the question.



Q.
A.
Q.
A.

Q.

How long have you known Tommie Wright?

Ever since I have boen knowing anybody.

Have you been around their home?

Yos, sir; I have boen there a number of times.

I will ask you to state whether he farmed up until the end of the fall of

19237

A,
Qo
A.

Q.

Yea, sir.
Do you know what became of the cropa that he made} and things like that?
Well, he used them at the home to take car of his family.

I will ask you to state whother or not it was generally known and recognized

in the community that he had the smmz management of the home and the maintenance

and support of the family?

Ao
e
A
Qo
A
Q.

MR. GILLESPY: We object to that on the ground that it ecalls for a
conclusion of the witness, and is not aspecific as to
time.

Yes, sir. He had for a number of years.

Do you romember the time when Reuben Wright, his father, died?

Yea, sir.

Do you remember whether he was sick for quite a number of yearst?

Yes, he was sick for a number of years.

Did Tommis Wright have the management of the farm during his father's,

Reuben Wright's sicknesstand did he pupport the family?

A.
Qn
A.

Qo

Yea, sir.

Havoe you ever employed Tommie Wright?
Yes, sir.

How long did he work for you?



A. He worked for me two or three different times. When he got through with
the crop he would work for me.
Q. Do you know what he did with his money!?
A, He carried it home, and spont it on the maintenance of the home.
Q. Do you know who paid the doctor's bills during the last illness of his
father] or at any time <~ his father's doctor's bills?
A.. Yes, sir; Thomas paid them.
Q. Do you know whether Tommio paid the taxes and things like that?
A. Yes, sir; he told me that he paid the taxes. I did not see him pay them.

MR, GILLESFY: We object to that answer. It is hearsay.
Qe Do you know the condition of iis younger brother, Hosie physieally? Do you
know whether he was an invalid for a number of years?
K. MNR. GILLESPY: We object to that question, because it is not limited

as to time.

A. No answer.
Q. Do you know of your own knowledge whether any of the other brothers, Manly,
Truzie, Johnny and Horatio contributed anything or were able to contribute any-
thing to the support of the family?

MR. GILLESPY: We object to this question, as it is not limited as teo

time, and witness says that he was not down there when
Thomas Wright left for Oklahoma, and calls for a conclusion.

A. No anawer.
Q. You do not know of any contributions made by these brothers, of Thomas
Wright, do you?
A.  No, sir; but I know about Toumie. I have been with him quite a good deal.



Q. But you do not know of your own knowledge that the other brothers
contributed anything!?
A. No, sir.
Q. Manly is a married man and has been married for & number of years, has
he not!
A. Yes.
Q. And has got a family?
A. Yes, sir.
Q. And is a poor fellow?

MR. GILLESPY: We object to that. We are all poor fellows.
Q. And Johnny, Truzie and Horatio are all married men, are they not!?
A. Yes, sir.
Q. And have got families of their own to support!?
A, Yes, sir.

CROSS~-EXAMINATION.

BY MR. GILLESPY:
Q. Did you see him personally make any contributions to the family?
A. Well, he was working with me and I paid him off in cash, and he would
go about a quarter of a mile from where he worked to the doctor's office and
pay him,
Q. You do not know whether thai was later roturned to him or not?
A. I know the dector gave him a receipt.
Q. And that was the only contribution you saw?

A. Yes, sir.



Qe

And when he went home with the money you paid him, you do not know

what happened there!?

A.
Q.
A.
Q.
A,

Q.

No, sir, I do not know what happened.

And when did you leave Fayette County?

1922.

In the spring or fall?

November, 1922.

And about those taxes you say he paid. You say he paid the taxes on his

father's place. How many acres were there?

A,
Q.
A.
Q.
A.

I do not know how much land they had.

You know the Wright farm, don't you?

I know the farm, but I do not know how much land thers was.

That was known as the Raymond Wright place?

Yes, sir, and Thomas always fold me that he paid the taxes on it. I know

he attended to the business on the farm.

Qo

0f course, you do not know whether he just managed it for them, or

whether he would make money off the farm and pay the taxes?

A.

He would work the farm and would haul the cotion to the gin and have it ginned

in his nawe, and it was understood that he was looking after the family.

q-
A
Q.

Who is on the place now?
I do not know.
You do not know of your own personal knowledge that Mrs. Wright received mx

no contributions from any of the family other than TM after you left there?

A.

Q.

No, @sir.

And before you left there you do not know of your own knowledge that



Thomas Wright paid any bills other than the doctor's bill?
A. No, sir, I do not.

WITHESS EXCUSED.

R. B. TURNER, first being duly sworn to speak the truth, the whole
truth and nothing bu the truth, teatified in behalf of the applicant as follows:
- DIRECT EXAMINATION.
BY MR. HOLLOMAN:
Q. Your name is R. B. Turnert
A. Yes, sir.
Q. Doitkg you know Mrs. Martha J. Wright?
A. Yes, sir.
Q. Did you know Thomas Wright, her son, during his lifetime?
A, Yes, sir,
Qs Is Mrs. Wright the mother of Thomas Wright, deceased?
A. Yes, sir.
Q. Have you lived and resided for the past several years in the immediate
neighborhood of Mrs. Martha J. Wright and Thomas Wright?
A, Yean, sir.
Q. Did you know Raymond Wright?
A. Yes,; sir.

Q. He was the father of Thomas Wright and the husband of Mrs. Martha J. Wright?



A. Yes, oir.
Q. Have you been in and ariund their home!?
A. Yes, sir.
Q. I will ask you if it 1s not a fact that Tommie Wright has been at the head of
the family there, looked after the farm, maintained the family, paid the doctors'
bills and other expenses of operating the farm for the past eight or ten years?
MR. GILLESPY: We object to that question as it calls for a conclusion of
the witness.
A. Yes, I have been there and seen Mr. Wright.
MR. GILLESPY: We object to the answer, as it is not responsive.
Q. Did he have charge of the farm?
MR. GILIESPY: Calls for a conclusion. We object.
Q. Did he farm on the place?
A. Yes, sir.
Q. Did he make the cropa?
A, Yos, sir.
Q. Had he been making crops there for the past ten years?
A. Yes, sir.
Q. And looking after his mother?
A. Yes, sir.
Q. Do you know what he reaised on that place?
A. Like the rest of us he raised cotton, corn, peas and potatoes, and other
crops and other farm products.
Q. What did he do with them?
A. Like the rest of us he used them for their living.



Q. What became of the crop? Did he sell it?
A, He had the old folka to take care of, and he had to use it on the place they
lived on. He lived there on the home place.
Q. Do you know about his supporting the family out of the farm and the crops
that he had xmx raised?
A, When his father got where he could not work he kept his mother and his father
up.
Q. Ia it not a fact that he contributed money towards the support of his
mother?
MR. GILLIZSPY: We object, becawe it calls for a conclusion of the witness.
A. He sold cotton and stuff like the rest of us.
Q. Did you ever see him give them any money?
A. No, sir. I never seen him.
Q. The oniy thing you know then is that he acted as the hoad of the family, and
looked after the land and made the crops?
A. Yes, sir.
Q. Do you know Manly Wright?
A. Yes, sir.
Q. And do you know Johnny Wright, Johnny Wright and Truszie Wright?
A, Yes, sir.
Q. All those boys are married and have families of their own!
A. Yes, sir.
Q. And have been married for several years!?
A. Yeu, sir.
Q. And they are all children of Mrs. Martha J. Wright?

A. Yes, sir.



Q. Do you know of the sickness and death of Raymond Wright?
A. Yes, air. I lived there close to them.
Q. They had been married for a great number of years, had they not?
A. Yea, sir.
Q. Is it not a fact that Raymond Wright was sick for a number of years prior
to his death?
A. Yes, sir.
Q. Who stayed by him through all those years?
A, Tommy Wright.
Q. Did Hosie stay there, the youngest son?
A. Yes, air.
Q. Do you know about Hosie's physical and mental condition?
A, It was not good at all. That boy Hosio was off. He was rot in shape to do
anything.
Q. Was his mind bad?
A, Yes, and his health too. He had bad hoalth. Tommie had .o look after him and
take care of him like he did the oid folka.
Q. You do not know -\ything about the value of the crops they made each year on
the farm?
A, Well, I could not exactly tell you that. It was generally a 2~horse crop.
What years do you mean?
Q. 1915 and up to 1923.
A A It was a different valuation during tho war. We got better prices.
MR. GILLESPY: We object to that =~ during the war.
He made a 2~horse cfop on the place. le had a pair of mules there, and may be
thre mules. I should think that it would run all the way up from §$700.00 to



$800.00 a year. Sometimes it might go over that, and sometimes under. Tommieo was a

good worker ag;d’/udo & good crop.
Q_-,?'/ " And in your best judgment the crops he made there would average
from ovod:oo to $800,00 a year from 1915 until 1923 when he left for Oklahoma?
MR. GILLESFY: We object to that because it is leading.
A, Yes, sAr
,/ b /o CROSS3~EXAMINATION.
BY MR, am;mz(x: g
Q. What is ;t“‘hoa reasonable rental of that place per year?
A. It ought to be worth about $400.00.
Q. Do you mean tp say that it would bring that Af ronted on the basis of once
third u;ﬁ’ éno-foqﬁ%ht
A. I was figuring one-half.
Q. Well, at that rate then it would amount to something like $200.00?
A. $300.00 a year, yes sir.
Q. VWhat is th’,g vﬂu. of that farm -~ how many acres!
A. I think #hon “‘h something like one hundred acres, he told me.
Q. And you say that he worked the place for his mother after his father died,
cultivated Ahe land and planted the crops
A Yes, atr. e
Q. And right after that Manly came there and went to doing that!
A. Xes, sir. Ton got hinto come thore befors he left to look after his
mother, while he was out looking for another home. He was talking about selling
out. ,. P
Q. And he gotlllﬁnnly.to go over fhore to look after his mothert
A, iYu/, -1:-.’



Q. For how long?

A. To stay there until he got back. He rented Manly some land there.

Q. What land did he rent him?

A. Bome of the land on the place. I could not say just what land.

Q. Did Manly move all his family over there to Thomas' house?

A,  Yes, sir,

Q. And went to looking after his mother, Martha J. Wright, his mother?

A. I know he moved on the place and had some land rented. I know that much.
Q. Well, Mrs. Hartha J. Wright lived there with him and ate at his table, did
she not? |

A. I ghess so, I was not there. I havo never been there when they were eating,
but they lived ﬁz: the same house.

WITNESS BACUSED.

TESTIMONY OF JOHNNY WRICHT.

JOHNNY WRIGHT, first being duly sworn to speak the truth, the whole
truth, and nctw but the truth, testified in behalf of applicant as follows:
BY MR. HOLLOMAN:

Q. Your name is Johnny Wright!

A. Yes, gir. E

Q- You are a i,i;n o‘tt Krs. Martha J. Wright?
A. ?jol. gir. i

Q. - and a brother of Thomas Wright, deceased!?

A. ?Ql, air.



Q. Do you remember about the time that Thomas left home for Oklahoma?

A, Well, I do not know the exact date.

Q. You remember about the time he left?

A, Well, I could not say. It was after the crops were laid by.

Q. What year? '

A. 1923, %

Q. And he was killed in October, 1924, was he not? |

A. Yes, sir.

Q. The crop that was raised in 1923 on the Thomas Wright place, was that
contributed to"ﬂ:’x mother and used by her during the year 1924 before he
was killed?

A. Yea, sir. ‘

Q. Do you know anyhhing about what the crops commﬁ&-: of in 19237

A. Well, he had corn, cotion and potatoes there.

Q. Meat and other farm products?

A. Yes, sir. ‘

Q. Do you know about the proximate value of that crop made by Thomas during that
year?

A. Why, I guess it would be something like $500.00.

Q. Did your mother use that in 19241 N

A. Yes, sir.

Q. At the time that Tiomas Wright left home who was there with your mother!?
A. Hosea. |

Q. Is he your youngest brother?

A Yes, sir. |



Q.

A,

Q.

Is that the brother that has been sick all his life?
MR. GILLESPY: We object to that question as being leading.
Yos, sir.

What time was it after Thomas left there before Manly went into the

house with your mother?

A.
Q.
A
Q.
A
Q.
A,

Well, I do not know the exact date. It was in the winter.
The winter of what year?

1923. About Christmas, I suppose.

Did Thomas Wright rent his land to Manly?

Well, I cannot say about that.

But he moved on to the place, didn't he?

Yea.

CROS3~EXAMINATION.,

BY MR. GILLESFY:

Q.

You say that the value of that crop in 1923 was $500.007 You do not

know what bills Mr. Thomas Wright owed for fertilizer, etc. You don't mean

to say that he cloared that amount with the crops?

A.
Q.
A.
Q.
A.
Q.
A

Q.

I do not know whether he paid any fertilizer bills or not.

How about his store bills, etc. Do you imow anything about them?
No, oir; I do not. -

Do you know whether or not there were any liens on that crop!?

No, air.

Was that your mother's place that he was working on!?

It was his.

Thomas Wright's?



A. Yes, sir.

Q. Didn't your father leave itf

A. He sure did, but he made it over to him before his death.

Q. Made it over to whom?

A, To Thomas Wright,

Q. Was that deed recorded?

A, Well, I could not vouch for that.

Q. Wore you down there when it was made?

A. No, sir.

Q. The land was Jugt given to him for his use while he cared for his mother, and
it was then to go back to the childrent

A. No, eir.

Q. Was it not given to him for hie use as long as he cared for his mother on the
consideration that he would look after his mother ahd support her?

A. Yes, sir.

Q. And in the case he did not support her was the land to go to the children

or go to your mothgr!

A. I do not suppose that was intended. I do not know.

Q. ~ How close did you farm from thai place?

A. About half a mile. .

Q. What is the n"lu.l; of that plage? - the Thomas Wright phdk, the place that he
and Nrs. Nartha J. Wright lived ont

A. Probably a.bouﬂ‘ OL.§00,00.

Q. $1,000.00 toyloxp Hundred acres of land and a six room house!

A. That is all it is worth.



Q. Did your mother live with you any while you were down there?

A. GBhe stayed with me a little while at a time.

Q. Did you charge her board while she was staying with you?

A, T did not.

Q. Did you ever send her money while you have been working up khere!?
A. No, sir.

Q.  Never sent ner any money at all?

A. No, sir. /’

Q. Nover sent her anything of any kind?

A. T might have sent her a handkerchief.

Q. Did you send her any shoes!?

A. No, eir.

Q. You never sent her any money, in cash or by check?

A. No, sir.

Q. When did you move up here, Mr. Wright?

A. September, 1923, §. After your brother Thomas left? A. Yes, sir.
.Q. Who looked after your mother while she was down there? You brother
Manly?

A. No, sir, my brother Hossa.

Q. Did he look after the things on the farmg

A. He did after he loM there.

Q. And then your brother Manly looked after your mother and supperted her?
A. No, Thomas sent her momey and also left her support.

Q. What support :p.d he leave her?

A. His 1923 orop. |

Q



Q. Woll, that did not consist of any clothes or shoes, did it?
A. He left some money with her.
Q. Do you know that he left{ some money with her, or is that what your mother
told you?! You did not see him leave any!?
A. No, sir, but my mother said he did.
RE~PIRECT EXAMINATION.

BY MR. HOLLOMAN:
Q. Is it not a fact that Tommie Wright is the only one of the family who has made
contributions to your mother's support?

MR. GILLESPY: We object to that because it calls for a conclusion
Qe of the witness.
Q. Do you know any of her children who have made contributions to the support of
your mother other than Tommis Wright?
A. No, sir. |

WITNESS EXCUBED.



